

## 加強課業輔導與提昇研究生學術研究能力實施要點

103 學年度第 2 學期(104.5.5)所務會議修訂  
 107 學年度第 2 學期(108.5.21)所務會議修正通過  
 107 學年度第 2 學期(108.6.11)所務會議修正通過  
 108 學年度第 1 學期(108.12.10)所務會議修正通過  
 109 學年度第 2 學期(110.5.10)所務會議修正通過  
 110 學年度第 1 學期(110.12.7) 所務會議修正通過  
 111 學年度第 1 學期(111.10.11)所務會議修正通過  
 111 學年度第 2 學期(112.5.15)小組會議修正通過  
 提 111 學年度第 2 學期(112.6.13)所務會議審議

- 一、為加強對本所研究生之課業輔導，並提昇研究生學術研究能力，特訂定本要點。
- 二、研究生尚未確定指導教授之前，由學業導師，負責輔導研究生選課、尋找指導教授及其他課業問題。
- 三、為確認論文題目與本所發展方向的一致性，以及指導教授專長與論文題目的相符，研究生之論文題目，以及指導教授的擇聘須經所長簽核。
- 四、課程與教學碩士班研究生須完成學習護照認證，始得申請論文口試。教育傳播與科技碩士班學生畢業前須完成學習手冊。
- 五、博士班研究生須於論文口試前（教傳組為畢業前）在正式出版之學術期刊、學術專書或學術研討會發表學術論文，經認證達點數 10 點。通過科技部補助博士生赴國外研究計畫（原名國科會千里馬計畫），或其他博士生出國研究補助專案，或其他傑出學術獎勵，經所務會議認可後，可視同點數 7 點。

(一)發表規定：

1. 以本所名稱全銜刊登
2. 點數認證以研究生入學後發表之作品為採認範圍。
3. 其他經審查發表之論文，若未明確涵蓋於既有之點數認證規則內，則由所務會議審議後核定。

(二)點數之具體核算標準如下：

1. 課程與教學組

類別	學術期刊論文		學術研討會論文			專書文章		專書
	TSSCI	雙審制	全文 審查	摘要 審查	無審查	經審查	未審查	
點數	10	5	5	2	1	5	2	10
說明	1. 期刊所發之接受刊登證明、研討會主辦單位所發之發表證明可作為認證依據。 2. 各類別論文若以中文以外語文發表於國際期刊或研討會，再加 2 點。 3. 博士班研究生論文著作作者排名之點數計算方式如下(自 102 學年度起入學之學生適用)： (1) 第 1 作者點數：基本點數 x1 (2) 第 2 作者點數：基本點數 x0.5 (3) 第 3 作者點數：基本點數 x0.25 (4) 第 4 作者(含)以後者不予計點 4. 合著之文章至多採認 2 篇							

## 2.教學傳播科技組

類別	SSCI SCI	TSSCI	教育科技相關出國研習	其他國內外較嚴謹的資訊教育、數位學習或教育傳播相關專業學術期刊	專書文章或專書	國際學術研討會(須以英文投稿及發表)	國內學術研討會
點數	10	7	4 (此項最多採計4點)	3	2-5(此項最多採計5點)	2 (此項最多採計2點)	1 (此項最多採計1點)
說明	<ol style="list-style-type: none"> <li>正式出版之學術期刊、學術專書或學術研討會發表學術論文之出版證明，可作為認證依據，出版證明需於學位口試前繳交。</li> <li>博士班研究生論文著作作者排名之點數計算方式如下表： <ol style="list-style-type: none"> <li>第1作者點數：基本點數 x1</li> <li>第2作者點數：基本點數 x0.5</li> <li>第3作者點數：基本點數 x0.25</li> <li>第4作者(含)以後者不予計點</li> </ol> </li> <li>合著之文章至多採認2篇，與指導教授合著者不在此限。</li> <li>「教育科技相關出國研習」之採計需於行前以報告書方式併同研習課程表等資料提送教傳小組會議審議，確認研習領域是否與本組相關。學生研習結束後，需以報告書方式併同研習時數證明及研習報告等文件，再次提送教傳小組會議審議採計點數。</li> <li>專書文章或專書經教傳小組會議審查通過得採計2-5點。</li> </ol>						

六、課程與教學組博士班及課程與教學碩士班同學，論文口試前，需經論文比對完成後，論文比對結果百分比需低15%(含)，若超過此百分比者，需再重新比對以符合需求。

七、凡屬略奪性期刊、研討之文章均不予採計。

八、本要點經所務會議通過後實施，修正時亦同。

## **Guidelines of research skills requirements for graduate students**

Revised during the 2nd semester of the 103rd academic year (May 5th, 2015) in the Departmental Meeting  
 Amended and approved during the 2nd semester of the 107th academic year (May 21st, 2019) in the Departmental Meeting  
 Amended and approved during the 2nd semester of the 107th academic year (June 11th, 2019) in the Departmental Meeting  
 Amended and approved during the 1st semester of the 108th academic year (December 10th, 2019) in the Departmental Meeting  
 Amended and approved during the 2nd semester of the 109th academic year (May 10th, 2021) in the Departmental Meeting  
 Amended and approved during the 1st semester of the 110th academic year (December 7th, 2021) in the Departmental Meeting  
 Amended and approved during the 1st semester of the 111th academic year (October 11th, 2022) in the Departmental Meeting  
 Amended and approved during the 2nd semester of the 111th academic year (May 15th, 2023) in the Group Meeting  
 Reviewed during the 2nd semester of the 111th academic year (June 13th, 2023) in the Departmental Meeting

1. In order to enhance academic guidance for graduate students in the department and to improve their research abilities, these guidelines are established.
2. Before graduate students are assigned an advisor, the academic advisor is responsible for assisting students in course selection, finding an advisor, and addressing other academic issues.
3. To ensure the alignment between the thesis topic and the department's development direction, as well as the compatibility between the advisor's expertise and the thesis topic, the approval of the department head is required for the selection of both the thesis topic and the advisor.
4. Master's students in the Curriculum and Instruction program must complete the Learning Passport certification before applying for the thesis defense. Students in the Educational Communications and Technology program must complete the Learning Handbook before graduation.
5. Doctoral students must publish academic papers in formally published academic journals, academic books, or academic conferences with a minimum score of 10 points for assessment before the dissertation defense. Publications should include the full name of the department. For students are awarded the scholarships in overseas study by the Ministry of Technology or other outstanding performance could be approved 7 points by faculty committee.

(a) Publication Regulations:

1. Published under the full name of the department.
2. Points will be counted for works published after the student's enrollment.
3. For other published papers not explicitly covered by existing point assessment rules, approval will be granted by the departmental meeting after review.

(b) Specific point calculation criteria are as follows:

1. Curriculum and Instructional Group

Categories	Academic Journal Papers		Conference Papers			Book Chapters		Books
	TSSCI(Taiwan Social Science Citation Index)	Double-Blind Review	Full Paper Review	Abstract Review	Non-Reviewed	Reviewed	Not Reviewed	
Points	10	5	5	2	1	5	2	10

Explanation	<p>1.Proof of Acceptance from Journals and Presentation Certificates from Conference Organizers can be used as verification.</p> <p>2.If papers of any category are published in languages other than Chinese in international journals or conferences, an additional 2 points will be added.</p> <p>3.The point calculation method for the authorship order of doctoral students' thesis works is as follows (applicable to students admitted from the 102nd academic year onward):</p> <p>(1)1st Author Points: Basic Points x 1</p> <p>(2)2nd Author Points: Basic Points x 0.5</p> <p>(3)3rd Author Points: Basic Points x 0.25</p> <p>(4)Authors ranked 4th and beyond will not receive points.</p> <p>4.Co-authored articles are recognized for a maximum of 2 papers.</p>
-------------	--

## 2. Instructional Communications Technology Group

Categories	SSCI (Social Sciences Citation Index) SCI (Science Citation Index)	TSSCI (Taiwan Social Science Citation Index)	Overseas Training in Educational Technology	Other Rigorous Domestic or International Professional Academic Journals in Information Education, Digital Learning, or Educational Communication	Book Chapters or Books	International Academic Conferences (Submission and Presentation in English)	Domestic Academic Conferences
Points	<b>10</b>	<b>7</b>	4 (A maximum of 4 points can be awarded for this category)	3	<b>2-5</b> (A maximum of 5points can be awarded for this category)	2 (A maximum of 2 points can be awarded for this category)	1 (A maximum of 1 points can be awarded for this category)
Explanation	<p>1.Proof of publication for academic papers in formally published academic journals, academic books, or academic conference presentations can be used as verification. Proof of publication must be submitted before the thesis defense.</p> <p>2.The point calculation method for the authorship order of doctoral students' thesis works is as follows:</p> <p>(1)1st Author Points: Basic Points x 1</p> <p>(2)2nd Author Points: Basic Points x 0.5</p> <p>(3)3rd Author Points: Basic Points x 0.25</p> <p>(4)Authors ranked 4th and beyond will not receive points.</p> <p>3.Co-authored articles are recognized for a maximum of 2 papers, excluding co-authorship with the advisor.</p> <p>4.The recognition of "Overseas Training in Educational Technology" requires submission of a pre-trip report, along with the course schedule and related materials, to the Educational Communication and Technology group meeting for review. The relevance of the training area to the group's scope will be assessed. After completing the training, students must submit a report along with proof of the training hours and training report for further assessment of points.</p> <p>5.Points for book chapters or books can be awarded 2-5 points upon approval by the Educational Communication and Technology group meeting.</p>						

6. Doctoral and master's students in the Curriculum and Instruction Group must undergo a thesis (dissertation) plagiarism check before the defense. The plagiarism check result's percentage similarity must be below 15%. If the percentage similarity exceeds this threshold, a new check is required to meet the criteria.

7. Articles from predatory journals or predatory conferences will not be considered for points.

8. These guidelines are implemented upon approval by the departmental meeting and any revisions will follow the same process.